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 (נאמר בבית הרב שליט"א ביום ה' פ' ויגש)

 מושג "אדרבה!" ה
לימדו אותי מושג "אדרבה!" היינו  בנובהרדוק

שככל שאתה נמצא במצב יותר קשה, אתה 
אם המצב גרוע, זהו  תתעקש ותאמר שאדרבה! 

הרי  לטובה עוד יותר גדולה!
חז"ל חייבו אותנו לומר תמיד 
גם זו לטובה )ונפסק בשו"ע 
או"ח סופ' ר"ל( ובמהר"ל 
בנתיב הבטחון כתב שצריך 
להאמין שמהמצב הגרוע 

כול לצאת המצב ביותר י
הטוב יותר )ומרומז כן 
במשאחז"ל גם ז"ו לטובה, 
עם ו' שהוא אות ההיפוך, 
ושעי"ז המצב והמזל, הכל 

 יתהפך לטובה(.

 הישועה בדרך 
אני רוצה לספר דבר שהיה 
לי אתמול. ב"ה בתקופה 
האחרונה, אני מגיע לחיידר 
בשמחה עוד יותר, כי במצב 
כזה הרי אני צריך ללמוד 

טחון יותר מוסר על ב
מהרגיל, והמוסר הרי מביאה 
שמחה!  באמצע היום פתאום 
הרגשתי רע. מנסיוני מהרבה 
שנים, הרגשה כזו, בדרך כלל 
מבשר לי שמשהו במצב לא 

בסדר. ומיד, כמובן זה גרם לי להרגשה שח"ו 
משהו לא טוב קורה עם חתני היקר רפאל משה 
חיים בן חנה שיחיה לרפו"ש. חשבתי לעצמי: זהו 

י הרגשה שלילית ומאיפה ההיתר שלך לחשוב הר

כן?! מייד התיישבתי. ואמרתי לפני השי"ת 
"רבש"ע, מעכשיו אני משנה את ההסתכלות שלי 
על הרגשות כאלה, שבמקום שארגיש שזה שלילי, 

שאם אתה נותן   –אני מתחיל לחשוב בדיוק להיפך  
 לי הרגשה רעה, זהו סימן שישועה גדולה בדרך! 

ם נגזר עלי משום שא ולמה?
לסבול, אז מן השמים נותנים 
לי הרגשה קשה, כדי שע"י 
ההרגשה הזו אני אתכפר, 
ולא אצטרך לסבול סבל 

 אחר!"

 יש דורשין... 
רבותי, צריך לדעת שכל דבר 
בעולם תלוי בהסתכלות 

אומרים בדרך מליצה, שלך! 
)בלי קשר לדברי רש"י, רק 
במילים של רש"י תחילת פ' 

דורשין נח( שבכל דבר יש 
לשבח ויש דורשין לגנאי 
והדרך של רבותינו, הוא 
תמיד לדרוש לשבח!   היום 
היה הפעם הראשונה 
בתקופה האחרונה, שקבלתי 
טלפון עם איזה בשורה של 

)אמרו שב"ה  הטבה במצב!
ואני תולה  הוא הגיב לכאב(,

 את זה בדיבורים האלה! 

משהו דומה לזה היה לי 
בבוקר. בדרך לחיידר היה 

ב יוצא מן הכלל, ואמרתי לעצמי הרי כל עיכו
עכבה לטובה, ולכן במקום לקחת את העיכוב 
כדבר קשה, חשבתי שבודאי השי"ת רוצה שאלמד 
משהו מהעיכוב הזה. ואמרתי, כנראה השם נותן 
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 אתה לא הבעל הבית!
, מאז שאני עובד על בטחון, כמה ב"ה

עשרות שנים, זכיתי לחיות חיים שלוים, כי 
כשלומדים בטחון, גם כשסובלים לא 
מרגישים. ועוד שבדרך כלל השי"ת גם 
עוזר לי כפי מה שאני צריך, ואני רואה 
במיוחד ס"ד בכל הנוגע לכספים ל"בטחון 

ואיני זוכר מזה  )העלון באנגלית( וויקלי"!
זה מצב שאני מרגיש "תקוע".  הרבה זמן, כ

אבל כבר אמר רבי אבגידור מילר זצ"ל 
"אתה לא  :שלפעמים הקב"ה מראה לנו

יש בעל הבית נפלא ואפשר  בעל הבית!
 "לסמוך עליו! וגם כשאתה לא מבין!

והשי"ת  זה כל כך בריא לחשוב ככה!
לפעמים נותן לנו תזכורת בענין הזה כדי 

זה  ברכה גדולה!!ייסורים הם  ! לחזק אותנו
מנקה אותך לגמרי!! ונגזר מתי זה מתחיל, 
ומתי זה נגמר. ולכל אחד בדיוק הייסורים 
הטובים בשבילו. והקב"ה מסדר מראש 
תוכנית שלימה לכל אחד, והוא מצפה 
ממך לעבוד ע"ז לקבלם באהבה, ולחזור 

לאה היה ייסורים  לאמנו על ידם בתשובה.
א היתה שנגזר עליה לקבל את עשיו, והי

צריכה להתפלל המון תפילות, והיא זכתה 
 להתגבר על הייסורים עי"ז.

 



 לי לחכות על הכביש במקום לחכות לרפואת חתני!

 ושוב, אחרי זמן קצר קבלתי את הטלפון הנ"ל. 

י כזה דבר בעבר. אני ב"ה כבר פעמיים היה ל  כבר
שנים לדבר בפי ציבור. בתחילת דרכי, אמר   8זוכה  

"אתה צריך לדעת שתפקידך לכתוב,  לי אדם חשוב
אני, חניך  אתה לא מוצלח לדבר ולדרוש!" 

נובהרדוק אמיתי, ואמרתי "אדרבה!" אם הוא אמר 
כי כשמייאשים  –לי כן, זה סימן שאצליח מאוד 

השי"ת, אז אתה מקבל ממנו   אותך, ואתה סומך על
 כוחות הרבה מעבר לכוחות הרגילים שלך!

בקשות לדרוש,  4באותם הימים קבלתי  ובאמת
היה עוד פעם  וב"ה, מאז ועד היום זה רק מתחזק!  

אחת שניסו לייאש אותי, ואמרתי לעצמי ג"כ 
אדרבה, ואז מיד אח"כ היה הפעם הראשונה 

 בורי!שחיברו את הוועד השבועי לקו טלפון צי

זה צריך ללוות אותנו תמיד: 'אל תסתכל  יסוד

הקנקן הוא הדבר  –בקנקן אלא במה שיש בו' 

זה לא חשוב בכלל ואין לו  –החיצוני שקרה לך 

שום משמעות. אם רק תבין שהפנימיות של כל 

 דבר זה רק השי"ת, והוא עושה הכל רק לטובה!

וא"כ אין להבהל משום מצב, וכלשון החובות 

מפני בטחונו באלקים שלא יעשה לו הלבבות: '

אלא הטוב לו בכל ענין'. )בסוף הפתיחה לשער 

 הבטחון(.

 יוסף הצדיק באמונתו יחיה
ויאמר אליהם יוסף אל תיראו כי התחת אלקים אני. 

אם הייתי רוצה להרע   שמא במקומו אני, בתמיה?  פרש"י
וכו' ]וע"ש לפי"ז ביאור המשך   לכם כלום אני יכול.

הפסוק[.  ובבעל הטורים שם כ' שיוסף השתמש באותו לשון 
שהשיב יעקב לרחל כשאמרה 'הבה לי בנים'. ואפשר 

המוסר שיעקב אמר לה, ומסרה  הכוונה, שרחל קיבלה את
את זה ליוסף, ומשם קיבל אמונתו החזקה והנפלאה ב"אין 

עוד מלבדו", בכל המצבים 
 הקשים שעבר.  

בתחילת דרכו, כשפרעה אמר  מיד
 - לו ששמע שיודע לפתור חלום 

זה לא   - בלעדי!!  –הוא עונה 
אלקים יענה את שלום  אני!!

וכי כך מדברים למלך  -פרעה 
ע"ז?!!  אלא שזה רשע, עובד 

היה כ"כ טבוע בעצמותיו של יוסף  
שלא היה מסוגל לשמוע שהוא 
יכול לעשות משהו. הוא חייב 
לייחס הכל להשי"ת! וכך אמר 

לא אתם שלחתם   -לאחיו ג"כ 
אותי הנה כי האלקים, וישימני 
לאב לפרעה, ולאדון לכל ביתו, 

 ומושל בכל ארץ מצרים. 

אנחנו לומדים עוד דבר.   *וכאן
כשאתה מכיר היטיב שכל מה 
שקורה הוא מהשי"ת לבדו, אז 
אתה יודע היטיב שגם מה שיש לך  
זה ג"כ מהשי"ת. ואז תוכל לדבר  

על כל מעלותיך בגלוי, ואין כאן שום גאוה, כי אתה יודע וחי 
עם ההכרה המלאה שבלעדי!!!  המעלות האלה אינם 

 שלי!! 

. ראש 2.יועץ לפרעה    1אני    -במילים    , יוסף אינו מקמץולכן 
 - . ומושל בכל הארץ. אבל הוא מוסיף 3בית המלוכה 

הכל מהשי"ת. כשאדם מבטל את עצמו, זה לא   -וישימני 

עוזר להתעלות ולהצליח. אבל כשהוא מכיר מעלותיו, אבל  
להתעלות (recipe) זה המרשם  - יודע ג"כ שהם מהשי"ת 

 בריאה ולהצלחה! 

רבה "כאילו ענווים" שבעצם הוא פשוט רואה כ"כ ה אני
הם מתעלמים מכל כך הרבה מעלות שהקב"ה  כפויי טובה!!

נתן להם. ובאמת לכולנו יש המון המון מעלות רוחניות 
שאנחנו אפילו לא רואים כי אנו מרוכזים במה שעדיין חסר 

 לנו!! 

ראינו גם ששם שמים שגור  וכך
בפיו כבר בבית פוטיפר )ערש"י 
ל"ט ג'(. וכבר הבאנו דברי  

ה כסדר  המדרש תנחומא שם שהי
 מתפלל להשי"ת להצלחתו. 

כך, מרגישים שכל   כשחיים
האנשים שסביבינו אינם אלא 

ואף אחד לא   (puppets)בובות 
זהו גם  יכול לעשות לי כלום!

הטעם, שעד הרגע האחרון יוסף 
לא התגלה לאחיו, ואף סיכן את 
עצמו ואת כל ארץ מצרים 
כמבואר במדרשים שיהודה ואחיו 

כי  ים, כמעט הרגו את כל מצר
יוסף יודע שאנשים אינם יכולים  

 רק השי"ת!!  לעשות כלום!!! 

גם שאר השבטים היו  ובאמת
חיים כך! כשיוסף התחיל לדבר  
אתם קשות, התגובה שלהם היתה 

עד שהגיעו למסקנא אבל   לנו'! אלקיםמיד 'מה זאת עשה 
  אשמים אנחנו וכו'!

הראשון, יוסף מתנהג כאילו הוא מעל כולם! ולא   מהיום
נתפעל כלל במה שאחיו לא אחזו ממנו. ואנחנו נלמד מיוסף 
מוסר השכל, להתעקש תמיד לבנות הערכה לגדלותנו, גם 
כשנגד זה יש כ"כ הרבה הרגשות שלילות, ואנשים שנותנים 

 כלים לעבודת חיים
זהו עבודת חיים שלימה בשבילנו. לשבת 

דירות ולעבור על כל פרטי חיינו, בקביעות ובת
ולנסות לראות את השי"ת מנהל כל פרט ופרט 
מחיינו. השם נתן לי את האשה הזאת. הוא ית' 
עשה אותה היום כועסת והיום נחמדה. הוא ית' 
שלח לי את פלוני או שם אותי על יד אלמוני, 
לראות אם אני אקנא בו, ואם אתנהג אתו 

חייך זה נסיון במדות טובות.  כל מילימטר שב
לראות אם תבין שהשי"ת מסדר לך הכל 
לטובתך, כדי שתעמוד בנסיון. ולעזור לך 

כי בלי הנסיונות לא  להתעלות בלי סוף!
כשאתה מתרגל לעשות את זה  תתעלה!

בתמידות, אז אתה גומר עם כעס ועם פחד, ועם 
כל מיני קנאה ושנאה שכ"כ מפריעים לך. 

כאילו הוא נשבע כשיוסף הצדיק רצה לעשות 
לשקר הוא אמר 'חי פרעה' והכוונה, כמו 
שפרעה כלום, כך מה שאני אומר ג"כ כלום! 
הוא לקח את המלך העריץ, שכולם כ"כ פחדו 

 ממנו ועשה ממנו בובה לשחק אתו!



ואף כשאנו נופלים, נשנן  לנו להבין שמזלזלים בנו!
 פעמית ובאמת אנחנו נשארים למעלה!  שהנפילה היא חד

שמתעקש להחזיק את עצמו גדול, על אף כל כשלונותיו  מי
וחסרונותיו )כמובן, עם מחשבות נכונות על מעלותיו 

הוא ינצח את המלחמה מכל   האמיתיות שבודאי יש לו( 
 הצדדים וינחל הצלחה אמיתית!! 

שענוה מביאה ביטול להשי"ת וקרבת השם, בכל זאת   ואע"פ
יך מאוד להיזהר מענוה פסולה שמוחקת את מעלותינו. צר

דוד המלך, אע"פ שאמר 'וחטאתי נגדי תמיד', הוא גם ידע 

לשיר להשם חצי לילה! כל לילה! על כל הצלחותיו 
ומעלותיו וכו' וכו'! אם תשיר גם אתה, אז תוכל גם לקיים 
וחטאתי נגדי תמיד! אבל הענוה שהרבה יותר כדאי בשבילנו 

 ה על ידי הכרת מעלותינו ולייחס אותם להשי"ת!הוא, הענו

זוכר את מעלותיו זה עוזר לו ג"כ לבטוח בד'. יוסף  כשאדם 
אף כשנטרד עי" אחיו הצדיקים הגדולים, ונשלח לארץ 

השפל, ואח"כ עוד נזרק לבור   הטומאה, ונהיה עבד לפוטיפר
האסורים להמון שנים, בכל המצבים הנוראים האלה, אינו 

 שוכח גדלותו, וממילא, גם לא בטחונו. והעקשן יצליח!

 לתפילה  -ויגש 
שויגש אליו  –)עי' ביאור הגר"א או"ח ריש סימן צ"ה 

 יהודה היה בו תפילה להשי"ת( תפרש את שיחתך!

 יסוד גדול בספר שערים בתפילה מהגר"ש פינקוס  ראיתי
 זצ"ל. ונזכר גם באור החיים בתחילת ואתחנן.

מתפלל לפני ד' זה צריך להיות משהו אמיתי. לא   כשיהודי
להתפלל כמו כמו מכונה ח"ו. אלא להתבונן ולהבין שבאמת 
השי"ת מקשיב, ולעשות כאילו שאתה מספר להשי"ת את כל 

כי כך קבע השי"ת  -המצב. כאילו השי"ת כביכול אינו יודע 
 ההנהגה. 

כך סידר הוא ית' בסדר הנהגת  : " "ל הרב פינקוס זצ"ל וז 
העולם, שכביכול כאילו אינו רואה מה שאין מראים לפניו  
וכו'. וכן הוא בענין צרותיו של אדם, שאפילו אם האדם ח"ו  
בצרה גדולה, אם אינו מפרש צרתו לפני בוראו, מדרכי  

 , ההשגחה הוא שכאילו אין הקב"ה רואה 

נין לפניו ית' כך נראים הדברים  ורק כפי שפורשים את הע 
בשמים. אם הוא צועק חמס על נפשו ההולכת לשאול, ועל  
שהוא בצרה גדולה ואיומה, אז עולים הדברים ונראים  

 , כביכול לפני הבורא 

ואז כמו אב רחמן המתרגש ומתעורר מהצעקות של בנו,  
פונה מכל עסקיו בכדי להצילו וכו' ובת קול יוצאת מן  

מרת "בני יקירי, למה אינך מספר לי את  השמים מנהמת ואו 
 עכ"ד.  מה שכואב לך, הרי מיד אבא לעזרתך!!" 

מה אני רוצה  -תחשוב קודם  -מתפלל  כן, כשאתה אם 
כביכול "לעשות  -להגיד. ואיזה מילים הם הטובות ביותר 

רושם!" תחשוב הרי אילו היית אומר דרשה לפני מליון 
דוק כל מילה שבע  אנשים וכל מילה תהיה בעיתון, הרי תב

פעמים. גם כאן, הרי בורא כל העולמים מקשיב לך, והכל  
תלוי בתפילתך, תנסה לומר מילים שכביכול "ישכנעו" את 

 השי"ת. באיזה מילים תעורר רחמים יותר.

. כל תפילותיו של  אחת היתה בדכאון וחולת נפש ה"י אשה
בעלה לא הועילו, עד שהבין את היסוד הנ"ל. ואז אמר לפני 
ד' שכבר סבל כ"כ וקשה לו ואינו יכול להמשיך! ומיד נענה! 
 תסביר להשי"ת אפילו למה כדאי שיביא לך את מה שבקשת.

אומרת על יעבץ )עתניאל בן קנז( שאמר לפני ד'  הגמ'
הרי אני הולך בנסיסי שירחיב גבולו בתלמידים, כי אם לא, "

לשאול" )תמורה ט"ז(.  ואיזה מן דרך זאת, 'להפחיד' את 
מיד, ויבא ד' לו את אשר  –השי"ת? ועוד הגמ' אומרת ע"ז 

 שאל! 

שזהו דרך התפילה. תפרש ותפרט להשי"ת כמה זה  אלא 
זכר את אשר התהלכתי לפניך  -בנפשך. חזקיהו המלך אמר 

השי"ת אפילו למה מגיע לו  הוא פירט ל  ) וכו' )עי' ברכות י':
ישועה! הכל אפשר לומר לפני השי"ת )בדרך ארץ והכנעה,  

 כמובן(.

מלבי"ם תהלים קכ"ג על הפסוק חננו ד' חננו כי רב  ועי'
"גם אם לא מגיע  -שמלמדים זכות על עצמינו  – שבענו בוז 

 לנו, אבל הרי שבענו בזיונות, ובזכות זה תביא לנו ישועה!  

הדברים האלה הקב"ה מתנהג כאילו הוא לא ידע עד   בכל 
עכשיו, ואז אתה זוכה לכל הישועות!

 קנובהרדו

היו עושים פעולות )"פרטים"( כדי להתרגל  בנובהרדוק ▪
לאמיצות )ולעוד מדות טובות(, להיות עם 'שטאלץ' )אומץ 
וחוזק פנימי(. היו יכולים דוקא לומר דבר שניתן לויכוח 
ברבים )כגון שצריך ללמוד הרבה מוסר וכדו'( כדי לכבוש 
את הפחד של "מה יאמרו הבריות".  בדרך כלל הפרטים 

 למצוה, כגון זיכוי הרבים, או שמחת חתן. הנ"ל היו קשורים  

ראש הוועד שהכיר אותם טוב )כי היו מדברים על כל   היה ▪
הנסיונות והמדות שלהם בגלוי(, והוא החליט לפי"ז, מהו 
'מקום המדות' שהם צריכים לעבוד עליו כעת. לפעמים היו 

לזלזל   -צריכים להתרגל להיות "שמאטע" )סמרטוט( 
אמיצות. הכרתי נובהרדוקער מבני  בכבודם, ולפעמים דוקא

ברק, שהיה עובר מביהכ"נ לביהכ"נ אחרי התפילה ומדבר  

דברי תורה ומוסר כדי לזכות את הרבים וגם להתרגל  
 לאמיצות. 

לא קל לעשות הדברים האלו. להפקיר את הכבוד שלך,  זה   ▪
ולשים את הרושם הטוב )שנדמה לך שאתה מצליח 

ה עוזרים לאדם  לעשות...( בסכנה! כל הפעולות האל
להתחזק ביראת השם טהורה, לחשוב, להאמין ולבטוח 
בהקב"ה, ולא לחשוב כל היום על כל האנשים )שאתה בטוח 
שחושבים עליך!!...(  היו מרבים להביא דברי החובות 
הלבבות )שער ייחוד המעשה פרק א'( "להגיע אל רצונו 
בלבד מבלתי רצון הברואים", והיו משננים את התיבות 

ושות האלו בלי הרף, סדרי מוסר שלמים, ובמיוחד לפי  הקד
  <<<         שהתחילו איזה פעולה חשובה. 



 "קנובהרדו"  המשך <<< 

 רבי חצק'ל לוונשטיין משגיחה  ▪
זצ"ל היה אומר שהאדם צריך 
להשתדל תמיד לשבור איזה רצון. זה 
היה הלחם והחלב של נובהרדוק.  
אלא שבנובהרדוק הרצון שהשקיעו 
בה ביותר לשוברה, הוא הפחד  
מאנשים. שבירת הרצון היא זכות 
עצומה, ושמעתי שכשהפוניבז'ר רב 
זצ"ל נפטר, רבי חצק'ל רצה להכיר  

איזה לו טובה, ולכן כל יום שבר 
 רצון לעילוי נשמתו!

דבר חשוב מאוד בנובהרדוק,   עוד ▪
זה להגן על כבוד שמים, מתוך 
בזיונות שלך! פעם שאלתי את הרב  
שמחה שיינברג שליט"א מירושלים, 
על זקינו הצדיק רבי יוסף הרמן זצ"ל 
)שעליו נכתב הספר 'הכל לאדון 
הכל'(, והוא סיפר שעיקר מעלתו 
  היה שלחם בתוקף בעבור כבוד 
שמים, מבלי להתייחס למה שאנשים 

 חושבים עליו. 

היה שומם  כשאמריקה ▪
מיידישקייט, הוא היה נכנס לחתונות 
בלי פחד ומכריז שהתורה אוסרת 
תערובת, עד שהמחותנים היו 
כועסים ומוציאים אותו בכח! הוא 

להתלוות אליו, כי   אאמר לבנו ל
 אסור לו לראות את הבזיונות שהוא הולך לקבל! הוא זכה

י דברים אלו להכניס יהדות לכל אמריקה!  הכרתי עוד "ע
יהודי שהיה עושה כן ברבים, עד שאיבד עי"ז מקור פרנסתו, 

 הוא היה נכבד, וסבל המון בזיונות לכבוד שמים. 

התחילה להשתלט ברוסיא, והגוים היו  כשהכפירה ▪
מתכנסים לשמוע כל מיני 'דרשות' של הכופרים, 

ובלי   הנובהרדוקער'ס היו מגיעים
פחד היו מתערבים באמצע הדרשות 
להכריז בבירור, כמה הדרשן טועה. 
הם היו לוחמים אמיצים בעבור 

 האמת של השי"ת!  

שרבינו גרשון היה יכול   אע"פ ▪
להיות תקיף, הוא זכה בנובהרדוק  

באופן נפלא  לעבוד על מדותיו
ולהגיע לעדינות נפלאה וחום 
ואהבה לבריות, ורך כקנה. בדרך  
כלל הוא היה עסוק כסדר עם 'בנין'. 
הוא בנה אנשים על ידי מילים 
טובות ועידוד, כבוד ותמיכה 
לכולם. אבל כשהגיע לכבוד שמים, 
הוא היה יכול להיות תקיף מאוד 
בלי שום פשרות. )ואעפ"כ גם 

א הרים את באופנים כאלה הוא ל
 קולו!(. 

גרשון ליבמן זצ"ל היה  רבינו ▪
פעם באיזה אסיפה, וכשדברו שם 
על משהו נגד דעת תורה, וגדול  
בתורה שהיה שם לא מיחה, רבי 
גרשון הודיע לו ברורות כמה זה לא  

 בסדר! 

לכעס  לא נתנו מקום  בנובהרדוק ▪
בשום אופן! רבי ישראל סלנטר 
זצ"ל אמר כעס הפנים ולא כעס  
הלב. אבל המשגיח רבי נתן ואכפטויגל זצ"ל לא כעס אף 
פעם! הוא אמר שאינו בטוח שלא יתערב גם קצת כעס הלב!  
והסביר שהסכנה מדי גדולה. כמש"כ הראשית חכמה )שער 
האהבה( שע"י כעס מאבדים ח"ו את הנשמה!  עוד אמר לי 

פעם, זוכה לגילוי אליהו. שנים אח"כ מי שאינו מקפיד אף  ש
הודה שהוא באמת זכה לגילוי אליהו!

 

 אגודת 'נשי נובהרדוק'
שמע את אשתו, תוך כדי הכנות אברך 

".אוי,  לאיזה חתונה, ממלמלת לעצמה:
כ"כ קשה לי עם החתונות האלה, להיות על 

 הרבה זמן לכולם!"הבמה, ולחייך כ"כ 

ישב עם אשתו, וניסו לדבר ביחד האברך 
מה ניתן לעשות. בסוף הוא יעץ לה: "את 
צריכה לשמוע קצת את השיעורים של הרב 

 ,מנדל"

התחילה, ולאט לאט הדברים נכנסו היא 
ללבה. אסור להיות עבד של כל העולם. 
תהיי מי שאת, ותהיי בטוחה בעצמך. היא 

ת ובנו לעצמם דיברה ע"ז עם כמה חבירו
 ,קבוצה שביחד עובדים על ענין זה

החליטו לתקן את הבגדים שלהם ביתר הם 
צניעות, וגם כשיוצאים לחתונות לובשים 
את הבגדים הצנועים ולא מנסים להתייפות 

 לפני כולם.

חוה"ל שער ייחוד המעשה )פרק ד'( )עי' 
שזה דבר גרוע כשחושבים לעשות רושם 

יכול להיות על אנשים, עד כדי כך שזה 
 ,גרוע בכמה צדדים מעובד עבודה זרה!(

חברות האגודה מרגישים גם התעלות כל 
גן עדן  -רוחנית, וגם רוגע ושלוה גשמית 

 עליון ותחתון גם יחד!!

X7100100@gmail.com 

 

 אלפי הזכויות והחיזוקים נתרמו
 וב ליבילהצלחת ידידי ורעי אה

ן יקרוזוגתו  הי"ו שי בן אהובה מר
 סיידוףהי"ו למשפחת  בת ורדה

 ברו"גלברכה והצלחה 
 כו לבנים זכרים לעבודתו יתברךושיז

דניאלה, שירי ולהצלחת ילדיהם 
 לברכה והצלחה וכוט"ס ויאיר חיים

 אלפי הזכויות והחיזוקים נתרמו

 משה בן זכריה לרפואת

ע"י בנו החפץ בעילום שמו  נתרם

להצלחתו ולהצלחת כל בני 

 חניות ובגשמיותמשפחתו ברו

 אלפי הזכויות והחיזוקים נתרמו
 הנגיד אחי אהוביע"י 

 הי"ו דניאל בן מסעודה רחל מר
וחזרה בתשובה לזיווג הגון במהרה 

כה לבנות בית נאמן יזשה שלימ
 בישראל על אדני התורה והיראה

העניינים מתוך הצלחה בכל ו ברכהלו
 חניות ובגשמיותהרחבה ונחת ברו


